
Nehéz a dolga a katonának – hát még a gáz
sze relõnek! Úgy illik, hogy a Gázközösség el
nöke év végi köszöntõjében optimista üze
nettel lelkesítse tagtársait, kezdjék bátran 
a következõ évet. Így is teszek. Lehet ször
nyülködni a külsõ körülményeken, háborogni 
a politikai, jogszabályi környezeten, de ez ön
magában nem segít rajtunk.

Átmenetileg próbálkozhatunk mindenféle 
ügyeskedéssel, helyezkedéssel, a szabályok 
és lehetõ ségek saját, önös célra történõ fel
használásával, ez látszólag akár még ered
ményt is hozhat. Lehet ma Magyarországon 
minden szakmai hozzáértés, végzettség, kü
lönféle engedélyek, illetve minden adó és já
rulék megfizetése nélkül épületgépész munkát 
– beleértve a gázszerelést is – végezni? Igen! 
Ez az egyik legnagyobb problémánk. Az én 
korosztályom ezt nehezen kezeli. Mi azt tanul
tuk, legyenek végzettségeid, dolgozz szabá
lyosan és kiváló minõ ségben, legyél szorgal
mas, kitartó, és az eredmény nem marad el. 
Aztán rádöbbenünk, valami nem stimmel.

Mi lehet a baj? A vállalkozó ismét tájé
kozódik, tanul, de már az új módszereket. Ta
nul a marke tingrõl, a költségek csökkentésérõl, 
a piac számára elvtelen módon való meg
szerzésérõl, a munkavállalók erõforrás ként 
kezelésérõl. 

Ebbõl a nagy zavarból egy gondolat kris
tályosodott ki bennem: a szakmai hozzáértés 
semmivel sem pótolható. Amikor elõáll egy 
probléma, vagy tudom rá a megoldást, vagy 
nem. Ha nem tudom, akkor az a valami vagy 
egyáltalán nem fog mûködni, vagy hibásan. 
Ma már nem mindig megoldás a „mindig jó 
meleg van, vagy a kazán könnyen beugrik, a 
szivattyút meg tavasszal kihúzzák” színvo
nalú munka.

Szintén nem megoldás a szabályozók, 
csõtermosztátok tömege, iszonyatos kábel
rengeteggel. Ma már a gázkészülékjavítás 
sem úszható meg termoelemcserével. Ezek 
után a lelkesítõ üzenetem: használjátok ki 
ezt a pangó idõszakot új, korszerû ismeretek 
megszerzésére. Nem kell a sokszázezer forin
tos tanfolyamokra gondolni, a szaksajtó olva
sása, a gyártók ingyenes tájékoztatói, az inter
neten fellehetõ ismeretek éppen elegendõk.

Murányi Sándor elnök
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A Gázközösség példáját alapul véve az E.ON 
a villamosvállalkozásokkal is szervezettebb 
együttmûködést tervez. Errõl adott tájékoz-
tatást lapunknak Gelencsér Lajos, az E.ON 
igazgatósági elnöke.

n Miért tervezik a villamos  
szakterülettel folytatott  
együttmûködés fejlesztését?

Újra és újra érdemes kiemelnünk és megerõsí
tenünk, hogy háromoldalú kapcsolatban mû
ködünk, dolgozunk, amelyben a villamos vagy 
a gázszerelõ vállalkozás és az E.ON mellett az 
ügyfél, az energiafogyasztó a harmadik fél. Na
gyon fontos szempontunk, hogy az ügyfél elé
gedett legyen, úgy érezze, hogy kiváló minõségû 
szolgáltatásokat kap. Ennek érdekében az E.ON
nak tovább kell javítania a vállalkozókkal folyta
tott együttmûködését. A gázos és villamos vállal
kozókkal folytatott együttmûködésünk fejlettségi 

szintje azonban lé
nyegesen eltér egy
mástól. A Gázközös
ség önszervezõdõ 
közösség, saját 
vezetõséggel, alap
szabállyal, amely 
minõségi kapcsola

tot tud tartani az E.ONnal – problémamegol
dások, igénykezelés terén – de garantálni tudja 
saját tagjainak minõségi mûködését is, ami vi
szont az ügyfeleink alapvetõ érdeke, rajtuk ke
resztül pedig az E.ON elvárása is. Ha, mondjuk, 
javaslatuk van, a vezetõség meg tudja keresni 
az E.ONnál a megfelelõ embert, meg tudják be
szélni a problémát, és lehet keresni a megoldást. 
A villamos oldalon nincs ilyen szervezettség, a 
regisztrált szerelõk különkülön vannak kapcso
latban az E.ONnal. 

Folytatás a 4. oldalon

Továbbfejlesztené az együttműködést 
az E.ON a gázos és villamos szakterület 
vállalkozóival

Eredményes időszakot 
zárt a nyári közgyűlés

Év végi köszöntő

Kovácsszénája község Pécstõl 25 km-re, a 
Mecsek északi-északnyugati lejtõin fekszik. 
Itt rendezte közgyûlését a Gázközösség Egye-
sület 2013. augusztus 10-én.

A közgyûlés a megjelentek köszöntésével kezdõ
dött, majd a Murányi Sándor által tartott elnö
ki beszámolóval folytatódott. Az elnök elmondta, 
hogy a tagság gyors és pontos tájékoztatásának 
nagy jelentõsége van, ezért is fontos az interne
tes kapcsolattartás fejlesztése. Kiemelte, hogy a 
www.gazkozosseg.hu oldal segítségével az egye
sület sok tagját könnyen el tudta érni. Az egye
sület elnöksége megbízást adott a FACT Intézet
nek, hogy készítsen olyan kommunikációs tervet, 

amely hozzájárul a nagyobb ismertség elérésé
hez. A FACT Intézet a terv elkészítése elõtt tele
fonos véleményfelmérést végzett, amelynek so
rán a tagok 10%át kérdezték meg többek között 
az egyesület ismertségérõl, belsõ kommunikáci
ójáról.

A feltett kérdésekre adott válaszokból kiderült, 
hogy a többség elõnyösnek tartja a tagságát pél
dául az E.ONnal való kapcsolat, az érdekkép
viselet, a szakmai fejlõdés, az összefogás és a 
több munkalehetõség miatt. Az egyesület tagjai 
fontosnak tartanák az E.ONnal való szorosabb 
együttmûködést, a tagok jogainak, érdekeinek 
érvényesítését, a feketemunka és a kontárok 

Folytatás a 2. oldalon
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Évrõl évre a tagok mintegy negyede jön el a közgyûlésre, ami jóval magasabb az egyesületek országos átlagánál

Diethelm Mohr humoros volt és határozott, fejlõdésre, tanulásra biztatott

Folytatás az 1. oldalról

kiszorítását, valamint az adminisztráció csök
kentését. Igényként merült fel, hogy egyes pá
lyázatok elbírálásánál a Gázközösség képvisel
tesse magát, a tervfelülvizsgálat követelményei 
pedig legyenek publikusak. A fogyasztók vissza
kapcsolásának szabályait dokumentálni kellene 
az érdekeltek számára. Fontos mozzanat volt az 
elmúlt idõszakban, hogy az elnökség úgy döntött, 
a Gázközösség ne kezdjen bele költséges külsõ 
kommunikációba, hanem egyelõre a szolgáltató 
és érdekvédõ profilját erõsítse.

Az elnöki beszámolóhoz hozzászólva Diethelm 
Mohr, az E.ON szakértõje elmondta, hogy az 
energia világa megváltozott. A Gázközösségnek 
is van jövõje, amennyiben megfelel a piac köve
telményeinek. Fontosnak tartja a képzést, hogy a 
piac változásaira reagálni tudjanak az egyesü
let tagjai. Közölte, hogy az E.ON meghatározott 
elõírásokhoz van kötve, amelyeket a megbízások 
továbbításakor is figyelembe kell vennie. Kifej
tette, hogy a jövõben a piacon az marad meg, aki 
a szolgáltatóval egyeztetve tud dolgozni. Úgy ítél
te meg, hogy van jövõje az együttmûködésnek, 
mert az E.ON az ügyfeleknél nem tervez üzem
be helyezni készüléket, a szolgáltató a további
akban is csak szolgáltatni fog.

Gelencsér Lajos, az E.ON Déldunántúli Gáz
hálózati Zrt. Igazgatóságának elnöke mindehhez 
hozzátette, hogy az elnöki beszámolóból a szolgál
tatóval való együttmûködés kérdése ragadta meg 
a legjobban. Az E.ONnak is fontos a Gázközös
ség, amiben nagy fantáziát lát. Csak a minõségi 
munkát nyújtók tudnak azonban a piacon megél
ni, a gyenge minõségû kivitelezés nem elfogad
ható. A közös cél az, hogy kontárok ne kapjanak 
egyetlen megrendelést sem. Az együttmûködés 
részleteirõl tárgyalni kell a szolgáltatónak és az 
egyesületnek a közeljövõben.

A közgyûlés az elnöki beszámolót egyhangú 
döntéssel elfogadta.

A hozzászólások után a bizottsági beszámolók 
következtek. Az Etikai Bizottság részérõl Leikauf 
Tibor elmondta, hogy egyetlen ügy került idén a bi
zottság elé, amelyet viszont a közgyûlés kezdeté
ig nem zártak le. A Számvizsgáló Bizottság mun
kájáról Kirch Ervin számolt be. Megállapították, 

Eredményes időszakot zárt  
a nyári közgyűlés
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Délután a vállalkozó szellemõ tagok fõzték a pörköltet, de akadt kiváló lecsó is a kínálatban

A látszat csal, a felnõttek közül is sokan nyilaztak

Antal István ezt a horgásztavat is kipróbálta. Elégedett volt a halak „érdeklõdésével”

hogy az egyesület gazdálkodása stabil, a szám
viteli fegyelem elõírásait betartották. Kirch Ervin 
tételesen ismertette a Gázközösség 2012–2013. 
gazdálkodásának összefoglalóját. A Tagfelvéte
li Bizottság részérõl Czétány László ismertette, 
hogy a 2012. évi közgyûléskor a tagok létszáma 
151 volt. Év közben négy tagot vett fel az egye
sület, és négy tag távozott, vagyis a létszám nem 
változott. A közgyûlés a bizottsági beszámolókat 
nyílt szavazással – ellenszavazat, tartózkodás 
nélkül – egyhangú döntéssel elfogadta.

Az etikai kódex módosítását Murányi Sán
dor terjesztette elõ. Az etikai kódex I. részének  
Dpontját 9. és 10. ponttal kérte kiegészíteni, 
amelyek így szólnak:
9. a Gázközösség tagja azonos feltételek esetén 

tervezési megbízást elsõsorban gázközösségi 
tagnak adjon, kapacitáshiány esetén alvállal
kozót kivitelezési tevékenységre a gázközös
ségi tagok közül válasszon, üzembe helyezé
si, szervizelési munkára gázközösségi tagot 
javasoljon a fogyasztónak,

10. a Gázközösség tagjának tilos a megszer
zett jogosultságait olyan módon felhasznál
nia, hogy azzal gazdasági hátrányt okozzon 
a többi tagnak. Tiltott és 6 hónapos kizá
rással büntetendõ az, amikor arra jogosult
sággal nem rendelkezõ feketemunkát végzõ 
kontár (amennyiben az rendelkezik valamely 
jogosultsággal, de gázszerelésre jogosítóval 
nem, ebbõl a szempontból akkor is kontárnak 
tekinthetõ) gázszerelési munkáját a gázkö
zösségi tag sajátjaként ismeri el, és legális
sá tesz. Ismételt elõfordulás esetén a kizárás 
végleges. Ugyanilyen elbírálás alá tartozik az 
is, amikor a jogosultságot birtokló tag alvál
lalkozói szerzõdéssel megbízást ad gázsze
relési munkára gázszerelési jogosultsággal 
nem rendelkezõnek.

Murányi Sándor elnök a közgyûlési beszámolót tartja
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Mivel mintegy 2200an vannak, ezért náluk az 
esély sincs meg a házon belüli egyeztetésre, 
nincs, aki képviselõként kereshetné az E.ON
nal a kapcsolatot. Ettõl függetlenül mi mindkét 
oldallal megpróbálunk jó kapcsolatot kiépíte
ni, mert érdekünk, hogy a megfelelõ informáci
ók a megfelelõ helyre jussanak el. Ezért okta
tásokat végzünk technológiáról, újdonságokról, 
a minõségi és biztonságtechnológiai elvárása
inkról. Ha azonban szervezett szakemberekkel 
mûködnénk együtt, akkor pl. az oktatással kap
csolatban õk jelezni tudnák az igényeiket. Talál
kozót szerveztünk ezért a villamos vállalkozókkal, 
és felvetettük, hogy a jól mûködõ Gázközössé
gi formát mintául véve építsünk fel valami ha
sonlót a villamos oldalon is. Talán a két szakmai 
társaság számára közös együttmûködési keretet, 
formát hozhatnánk létre, aminek van két szak
mai tagozata. Kellemesen meglepett, hogy egy
ségesen támogatták, és örülnek a javaslatnak, 
és dolgoznának azért, hogy létrejöjjön egy ilyen 
szervezet vagy egyesülés. Mert, mint elmondták, 
látják a fenti nehézségeket. Úgy tûnik tehát, hogy 
a villamos vállalkozókkal is javíthatjuk a jövõben 

a közös munkát és a szakmai kapcsolatokat an
nak érdekében, hogy a lehetõ legjobban tudják 
végezni a munkájukat, kisebb ráfordítással még 
jobb minõséget érjenek el. Ez jó lesz nekünk is, 
mert amikor jó munkával találkozunk, és az ügy
felek elégedettek, mi is kevesebb üzemzavarral 
és reklamációs problémával találkozunk.

n Milyen lehetõségeket kínál az 
együttmûködés új szintje?

Ma már nem kizárólag a nagy erõmûvekbõl  
– például a Paksi Atomerõmûbõl – származik az 
ország által felhasznált villamos energia. Egyre 
több háztartási méretû kiserõmû jelenik meg a 
hálózatunkon, mint például a naperõmûvek, gáz
motoros kiserõmûvek stb., és ezzel együtt köze
ledik az elosztott energiatermelés idõszaka, ami 
a korábbinál összetettebb szakmai feladatokat, 
nagyobb szakmai hozzáértést, minõségi megkö
zelítést követel meg tõlünk. Mivel a regisztrált 
villanyszerelõk vannak az ügyfelekhez a legköze
lebb, õk tudnak gyorsan reagálni, információkat 
adni a kérdésekre, ajánlani technológiai megol
dásokat, és ha mûszaki kérdései, kétségei van
nak az ügyfélnek, meg tudják válaszolni azokat. 

Nekünk is jó, ha helyesek a válaszok. Tehát azo
kat az infókat, amik a technológiáról rendelke
zésünkre állnak, átadjuk nekik. Ezeket marke
tingben is fel tudják használni, vagyis ezáltal 
elõnyökhöz juthatnak, növelhetik az irányukban 
megjelenõ bizalmat. További lehetõségek is van
nak, a megismert igények alapján lehet majd 
ezekrõl dönteni.

n Hogyan tovább?
A két szakmai terület közelítésének, részben kö
zös munkájának gondolata úgy két évvel ezelõtt 
merült fel elõször. Úgy érzem, jó a fogadtatása a 
Gázközösség oldaláról is, a minap beszélgettem 
Murányi Sándor elnök úrral az elképzelésekrõl, 
õ is hasznosnak tartja és támogatja. Van esély 
arra, hogy még 2014ben, talán Energiaközös
ség néven, létre tudjuk hozni a közös munka új 
kereteit úgy, hogy a két szakmai csoport azonos 
súllyal, kiegyensúlyozott együttmûködést folytat 
egymással és az E.ONnal. Mindenki számára 
elõnyök keletkeznek majd ebbõl, pl. a két szak
mai közösség közös külsõ megjelenése hoz majd 
elõnyöket, internetes felülettel lehetne támogatni 
az ügyfélkapcsolatuk minõségi szintjét. Ha bár
mely oldalon jó kezdeményezés születik, annak 
az elvét a másik oldalon is alkalmazni lehet. Er
re vonatkozóan nagyon jó tapasztalatok vannak 
Németországban, ahonnan az energiaközösség 
ötletét átvettük.

Továbbfejlesztené az együttműködést 
az E.ON a gázos és villamos szakterület 
vállalkozóival

Az elnök javasolta továbbá a II. rész B/1. be
kezdést c) ponttal kiegészíteni az alábbi szerint:
c) a D/10. pontban megfogalmazott vétségek fel

tárása érdekében, alapos ok esetén, az etikai 
bizottság jogosult adatokat kérni az elosztói 
engedélyestõl.

A közgyûlés a változtatásokat egyhangú dön
téssel elfogadta.

Az elmúlt közgyûlés óta lemondott két elnök
ségi tag, s az alapszabály értelmében a vezetõ 
tisztségviselõk megválasztása a közgyûlés jog
köre. A jelölõbizottság által elkészített szavazó
lapokat a szavazásra jogosultak igazoltan átvet
ték, és leadták szavazatukat. A jelölõbizottság 
ezután megállapította az eredményt. A négy jelölt 
– Bozsó Béla, Kersák István, Somlai Róbert és 
Szerdalácz László – közül Bozsó Béla és Somlai 
Róbert lett az elnökség tagja.

A napot szabadidõs program – pörkölt és 
lecsófõzés, lovas kocsizás, íjászat és horgászat 
– zárta, amely igazán jó baráti, közösségi han
gulatban telt el.A lovak hosszú órákig nem pihentek
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Knipl Károly, az E.ON régióvezetõje a pécsi ta
lálkozón a többi között fontosnak tartotta kiemel
ni, hogy a jövõ évre tervezett idõszakos biztonsá
gi felülvizsgálat során nagyon sok feladat vár a 
tagságra. Régiónként mintegy 100 ezer fogyasz
tó van. A feladathoz a területgazdák jelenlegi lét
számával nehéz lesz lekezelni a várhatóan nagy 
számban érkezõ reklamációkat és a jegyzõkönyvek 
feldolgozását. Knipl Károly is hangsúlyozta, na
gyon számít az E.ON a Gázközösségre, azonban 
a vonatkozó rendeleteknek még meg kell jelenni
ük ahhoz, hogy a feladatokat a pontosabban sza
bályozni tudják. Az eddig elkészült és részünkre 
elküldött idõszakos felülvizsgálati jegyzõkönyvek 
egy jellemzõ hibájára is felhívta a figyelmet: – 
Fontos, hogy a jegyzõkönyveteket a tulajdonos 
írja alá, és mindenképpen olvashatóan, mert ez 
rendszeresen problémát szokott okozni!

Az E.ON munkatársai által tartott elõadásokat 
a tagok hozzászólásai követték mindhárom hely
színen, melyeket az E.ON munktársai figyelme
sen hallgattak meg, és élénk, közvetlen han
gú párbeszéd keretében válaszoltak a felmerült 
észrevételekre, javaslatokra. A megyei találkozó
kon érezhetõ kölcsönös jobbítási szándék ezúttal 
is elõrevetíti, hogy tovább javul a tagság és az 
E.ON munkatársainak együttmûködése.

Nehéz feltételek
– A megyei találko
zók egyértelmûen 
jók, hasznosak, a 
párbeszéd fontos. 
Ugyanakkor nagyon 
nehéz az E.ON által 
nyújtott feltételekkel 
az elvárt minõséget 

teljesíteni – mondta lapunknak Káldosi István, 
a veszprémi Kgáz Kft. ügyvezetõje, aki a legna
gyobb problémát abban látja, hogy az elfogadott 
árak rendkívül alacsonyak.

Közös véleményen
Értékesnek és hasznosnak tartja a megyei találko
zókat a dunaújvárosi Ferrotherm KKt. ügyvezetõje 
is. Reich József szerint ezek az alkalmak segítik 
a közös véleményformálást az aktuális, mindenkit 

érintõ kérdésekben. – 
Én például a beépített 
anyagok bizonylatolá
sában kaptam segít
séget, bár a teljes és 
megnyugtató megol
dás még várat magá
ra – tette hozzá.

Októberben és novemberben tartottuk a hagyo-
mányos megyei találkozókat, ezúttal Siófo-
kon, Székesfehérváron és Pécsett. A találkozó-
kon résztvevõ E.ON-munkatársaktól elhangzott, 
hogy várhatóan egyre nagyobb mértékben fog-
nak támaszkodni a Gázközösség tagjaira.

Tóth László, a társaság mérési osztályának 
munkatársa a találkozókon tartott tájékozta
tó elõadásában elmondta: jogszabályi változás 
alapján egyrészt újraintegrálták az EHSt az el
osztó társaságokba, valamint a hálózati veszte
ség a jövõben nem számít bele a tarifa megha
tározásába, tehát teljes egészében az elosztókat 
terheli, amely országos szinten az elosztóknak 
mintegy 15 milliárdos tételt jelent. Mindezek to
vábbi költségoptimalizációt és takarékossági in
tézkedéseket tettek szükségessé a cégnél.

Új lehetõség a Gázközösség tagjai részére 
a 2013ban induló és 2014ben kiterjesztés
re kerülõ tartozások utáni visszakapcsolások 
mûszaki–biztonsági ellenõrzése, valamint az 
esetleges hibajavítások.

További lehetõség lehet a felhasználói gázháló
zat mûszaki–biztonsági felülvizsgálata, melyet a 
jogszabályi változások szintén az elosztók felada
tává tettek. Ennek megvalósulása azonban a szük
séges végrehajtási rendelet késése miatt még várat 
magára. – Jövõre az idõszakos biztonsági felülvizs
gálatok esetében jelentõs megbízásokra számít
hatnak a tagok – emelte ki Tóth László. Ez esetben 
az 1981 elõtti és az ismeretlen idõpontú bekötése

Mi hangzott el  
a megyei találkozókon?

ket kell majd felülvizsgálni, azon esetekben, amit a 
felhasználók jeleznek az elosztók felé.

Az E.ON szakembere elõadásában elemezte a 
partnervállalkozások aktivitását is, amely, mint 
mondta, eleinte inkább az DDGÁZ területén volt 
tapasztalható, de az utóbbi idõben ez már kezd 
kiegyenlítõdni a KÖGÁZ területén dolgozó tagok 
szerepvállalásával. – Mindezeket figyelembe vé
ve 2011ben a teljes tagság 13 százalékának, míg 
2012ben 23 százalékának nem hosszabbítottuk 
meg a szerzõdését – tette hozzá, ám hangsúlyozta, 
azt is, tudja, hogy ez így nem minden esetben volt 
korrekt, és észrevételek esetén ezt korrigálják.

Partnerkapcsolatok
Az E.ON munkatársai igyekeznek minden fon
tos dokumentumot a leggyorsabban elérhetõvé 
tenni a tagság számára. Mûködik az interaktív 
weboldal is, amely során naprakész, gyors vá
laszokat kaphatnak a vállalkozások. – Új elem, 
hogy lesz egy szabálytalanságokat és balesetve
szélyes helyzeteket bejelentõ felület is, amelynek 
használatára külön, ezúton is kérném a tagság 
együttmûködését, mert ezek az észrevételek na
gyon fontosak a közös munka, különösen az ügy
felek és a biztonságos szolgáltatás szempontjá
ból – mondta elõadásában Tóth László.

Elhangzott továbbá, hogy lesz szakmai nap és 
képzési lehetõségek, valamint mûködik már az 
E.ON honlapjáról a kiajánlás is, illetve az Ener
giaközösség elõkészületei is zajlanak.

A tagok egy csoportja a pécsi találkozón. Voltak kérdések, észrevételek
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Kis lépésekkel, de előre haladunk!
Olyan ez, mint egy barátság: minél inkább 
látjuk egymás dolgait, minél jobban megis-
merjük egymást, annál közelebb kerülünk 
egymáshoz – mondta 2013-as évértékelõ in-
terjújában a Gázközösség elnöke.

n Egy éve elnöke a Gázközösségnek. Mit 
tapasztalt az eltelt idõszakban?

Be kell, hogy valljam, örömmel állapíthattam 
meg, hogy tagságunk és stratégiai partnerünk, 
az E.ON egyre jobban megismerte egymást. Nyil
vánvalóan ehhez az is kellett, hogy sokat beszél
gettünk, és egyre jobban megismertük az elosztói 
engedélyes szolgáltatását behatároló szabályo
kat, korlátozásokat. Ezzel mi is jobban megért
hetjük, adott esetben átláthatjuk azokat a kere
teket, amelyek befolyásolják a közös munkát.

n Mi volt az, amit a legtöbbször kifogásoltak?

A vállalkozók nehezen tûrik a szabályokat. Min
dig változtatni, egyszerûsíteni szeretnének. Az el
osztói engedélyes gondolkodása nem ilyen, nem 
lehet ilyen, alkalmazkodni kénytelen a sokszor 
nem gyakorlatias, nem ésszerû szabályokhoz.

n Kemény szavak…
Nem tudom finomabban megfogalmazni. A szol
gáltatónak kötelezõ ezeket a szabályokat be
tartania, miközben látjuk, õk is szívesebben 
dolgoznának egyértelmû, egyszerû, átlátható 
szabályokkal.

n Mi lehet a megoldás, hogyan lehet így dol-
gozni?

Azt egyértelmûen látom, hogy a területgaz
dák tisztában vannak ezekkel a problémákkal, 
és a végsõ határig próbálnak elmenni, hogy a 
mûködést, a munkánkat segítsék, és ez jó. De 
nem lehet egy felelõsséggel járó tevékenységet 
erre a típusú „rugalmasságra” építeni. A gázos 
szakma szabályozása összességében problé
más. Ezt sem az E.ON, sem a gázközösség meg
oldani nem tudja. Amit megtehetünk: ameny
nyiben egy szabály nem egyértelmû – és ilyen 
számtalan van! –, akkor próbáljuk megkeresni 
az egyszerûbb, átláthatóbb, olcsóbb megoldást. 
A Gázközösség továbbra is partner a folyama
tos egyeztetésben és a kölcsönös kommuniká
cióban. Felteszem: minden rosszban van vala
mi jó, lehet, a jelenlegi és következõ idõszakban 
megalapozhatunk egy nagyon hatékony partne

ri alapokon nyugvó párbeszédet, mert a problé
máink közösek. 

n A 2013-as évet értékelve még mit tart fon-
tosnak?

Meg kell állapítanunk a tényt: egyre kisebb a 
piaci torta, az elmúlt évek csökkenése tovább 
erõsödött. Márpedig, ha kisebb a harapniva

ló, sajnos logikus, hogy a Gázközösség tagja
inak is kisebb szelet jut. Ezt figyelembe véve 
egyértelmûen jó eredménynek tekintem az idei 
esztendõ stagnálását. Persze, szomorú, hogy 
már ezt is eredménynek lehet tartani, de min
denki, minden vállalkozás tisztában van a kö
rülményekkel, a gazdaság elképesztõen gyenge 
teljesítményével. Némi élénkülés tapasztalható, 
a gázos szakmára leszûkítve az új bekapcsolá
sok számának növekedését nem várom, de az 
elhasznált készülékek cseréje, egyrészt üzem
biztonsági, másrészt gazdasági okokból növe
kedni fog. Itt a legnagyobb akadály az, hogy a 
kéményseprõk egy átalakítás után megkövetelik 
a kéményen azokat az átalakításokat, amik nél
kül a kémény az elmúlt 25 évben amúgy is üze
melt. Teszik ezt természetesen jogszabályi köte
lezettség alapján, vagyis ugyanúgy vergõdnek, 
mint a gázos szakma. 

n Milyennek ítéli meg az E.ON-nal való 
együttmûködést?

A folyamatos párbeszéd eredményeképpen talán  
tudunk közös eredményeket elérni. Az együtt
mûködés csak a kölcsönös elõnyök alapján 

képzelhetõ el. A folyamat egyszerû. Az egyik fél
nek ki kell mondania, hogy õ ezt vagy azt szeret
né, neki ez így jó – a másik fél pedig ezt vagy elfo
gadja, vagy nem. Ha a két dolog találkozik, hosszú 
távú kapcsolat alakul ki. Amennyiben nem, akkor 
valami sántítani fog, A társaság kifejtette, hogy 
csak és kizárólag piaci alapon nyújthat megbí
zást. Ezzel nincs is semmi probléma, de szeret
nénk kérni, hogy azt tegyék átlátható módon.

n Elsõ elnöki éve alatt mit tart a legfontosabb 
eredményének?

Két területen szerettem volna és szeret
nék a továbbiakban is fejlõdést. Az augusztusi 
közgyûlésünk után elindítottuk az Apró Lépések 
Programját (SSP – Small Steps Project). Ez azt 
jelenti, hogy ha valakinek problémája van vala
mivel vagy valakivel, akkor leírja azt az erre a 
célra létrehozott webes felületünkön, és mi meg
keressük azt, aki tud arra érdemben válaszol
ni vagy megváltoztatni az adott eljárást, mód
szert stb. Miután megjön a válasz, ezt közkincsé 
tesszük, és egyidejûleg bekerül egy tudásbá
zisba, és az onnantól kezdve úgy van. Olyan 
gyakorlati dolgokra kell gondolni, mint a szi
lárdsági próba órájának követelménye, a besze
rezhetetlen minõségû karimatömítés elõírása, 
vagy a tûzhelyhez megkövetelt mágnes szelep.

Ez a módszer akkor lehet sikeres, ha tényle
gesen kicsiket lépünk, hiszen nagyon sok ap
ró gondunk van, és feleslegesen bosszankodunk 
ezeken, pedig kommunikációval egyszerûen 
megoldhatók lennének. A másik fontos cél a ta
gok közti kommunikáció javítása, elsõsorban az 
internetalapú módszerek használatával.

Jövőre is lesz 
Földgázfórum!
Az E.ON által kétévente megrendezett gázipa
ri szakmai találkozó várhatóan 2014. május 
végénjúnius elején lesz. A helyszín – a ko
rábbi Balatonfüred helyett – még szervezés 
alatt, adott tájékoztatást Bayer Károly. Ami 
ugyanakkor biztos, a konferencia témája: a 
földgáz és a megújuló energiák egymás mel
letti létjogosultsága, melyet a várható szlogen 
is megerõsít: „Együtt és egymás mellett!”

Murányi Sándor elnök
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Igazodva a hagyományhoz, a Hírlevél év vé-
gi kiadásában tagjainkat kérdezzük az elmúlt 
évrõl és a kilátásokról.

Egységes szakmai  
állásfoglalásokra lenne szükség
– A várakozásaimnak megfelelt az idei év, ugyan
is azt terveztem, hogy bevételben, munkameny
nyiségben ugyanolyan lesz, mint 2012 – válaszolt 

kérdésünkre Wes-
sják Zsolt. Az 1991 
óta egyéni vállalko
zóként, két alkalma
zottal dolgozó pécsi 
tagtársunk tervezés
sel és kivitelezéssel, 
elsõsorban gázsze

reléssel, valamint központifûtésszereléssel és 
napenergiahasznosítással, szellõzéstechnikával 
foglalkozik.

Mint hangsúlyozta, örül annak, hogy idén meg
állt a megrendelések csökkenése, és reményke
dik abban, hogy 2014ben már némi növekedés 
is tapasztalható lesz az épületgépészeti piacon. 
A Gázközösségnek a kezdetektõl tagja, azonban 
az eltelt évek alatt továbbra is hiányolja az ösz
szehangolt kommunikációt, adott esetben egyes 
szakmai kérdésekben az egységes közösségi ál
láspontok kialakítását. – Ilyen lehetett volna a 
mûszaki–biztonsági felülvizsgálatokra vonatko
zó rendeletek szakmai alapon nyugvó kritikai ál
lásfoglalása, amit jó lett volna a MÉGSZen ke
resztül elvinni a döntéshozókig. Sajnálom, hogy 
ez egyelõre nem történt meg – tette hozzá Wess
ják Zsolt. 

Bizonytalan a jövő év
Az elmúlt év és az idei 
esztendõ eleje volt a 
mélypont – mondja 
Kersák István, a sió
foki székhelyû KEHO
VASZER Kft. felelõs 
mûszaki vezetõje, aki 
szerint 2013 máso

dik felében már érzékelhetõ volt egyfajta növeke
dés, ami akár bizakodásra adhatna okot, a jövõ 
évet mégis bizonytalannak látja. Hangsúlyozta, 
az új elnök által elindított Kis Lépések Programot 
jónak tartja és támogatja.

Tagjaink mondják az elmúlt  
és a jövő évről

Kötelező rezsi-  
és bevételcsökkentés?
Jelentõs mértékû szabályozási változás érintet
te a 37 fõ foglalkoztató, mintegy 82 ezer ügy
féllel rendelkezõ, szekszárdi székhelyû, Tolna 
megyei, valamint Dunaújváros és környéki szol

gáltatási területen 
tevékenykedõ Cami
nus Tüzeléstechnikai 
Kft.t. – Az 1992 óta a 
kéményseprõipar te
rületén tevékenykedõ 
tagvállalkozásun
kat súlyosan érin

tették azok a változások, amelyek elsõsorban a 
rezsicsökkentéssel kapcsolatosak. Emiatt idén 
várhatóan nullszaldósak leszünk, jövõre pedig, 
most úgy látom, veszteséget kell elkönyvelnünk 
– mondta a cég ügyvezetõje. Huszár Tibor hoz
zá tette: – Mivel kötelezõ szolgáltatásról van szó, 
nem tudunk rugalmasan reagálni erre a bevétel
kiesésre, ugyanakkor a szolgáltatás bõvítését a 
jogszabályok szerint csak 2015tõl lehet alkal
mazni. Ami biztos tehát, a jövõ évet valahogy át 
kell vészelnünk, hogy talpon tudjunk maradni, 
aztán újra kell gondolnunk a továbbiakat.

Előnyöket a tagoknak!
Az idei év tapasz
talata alapján nem 
sok jót vár a jövõ 
évre Czétány Lász-
ló, a dombóvári MC
THERM Épületgépé
szeti Kft. ügyvezetõje. 
– Arra számítok, 

hogy csupán a tervezõi vagy például energetikai 
szakvélemények készítésével kapcsolatos mun
kák fognak bejönni, a kivitelezési megbízások 
nem lesznek számottevõek.

Murányi Sándor elnök programját jónak és tá
mogatandónak tartja, és úgy véli, ha lassan is, 
de hosszabb távon eredményes lesz. Czétány 
László ugyanakkor azt is javasolja, hogy a tagsá
got a korábbinál sokkal kedvezõbbé kell tenni.

Ingyenes  
vállalkozási  
tanácsadás  
tagjainknak!
A Gázközösség kapcsolódik egy új vállal-
kozási tanácsadási programhoz, mely-
nek keretén belül öt szakmai területen 
kaphatnak térítésmentes tanácsadást 
egyesületünk tagjai.

A tanácsadás öt, a vállalkozások számára 
kiemelten fontos témakörre terjed ki, a vál
lalkozások versenyképességének növelése, 
foglalkoztatási potenciáljuk erõsítése céljá
ból. Ilyen területek az adózás, a jogi kérdé
sek, a finanszírozás, a pályázati lehetõségek, 
valamint a munkavédelem.

A részvétel ingyenes, és valamennyi magyar 
vállalkozásra és vállalkozóra kiterjed, függetle
nül a volumentõl, a gazdasági helyzettõl.

A tanácsadásra emailben (deldunantul@
vallalkozo.info), telefonon (70/9674512) és 
személyesen is lehet jelentkezni a Vállalkozók 
és Munkáltatók Országos Szövetsége Baranya 
megyei irodájában, a hivatalos ügyfélfogadási 
idõ alatt, minden héten kedden és csütörtökön 
16–18 óráig, Pécsett, a Király utca 21. szám 
alatt Zámbori Bíró Tamás déldunántúli regio
nális tanácsadónál.

További információk a projekt hivatalos 
honlapján (www.vallalkozo.info) és a déldu
nántúli terület Facebookoldalán (www.face
book.com/vallalkozoi.tanacsadas) érhetõk el.

Zámbori Bíró Tamás
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Október közepén, Siófokon rendezték meg 
azt a szokásos éves nemzetközi gázkonfe-
renciát, amelyet az E.ON, a FÕGÁZ, a GDF SU-
EZ és a Magyar Földgázkereskedõ Zrt. szer-
vezett, utóbbi egyben a házigazda szerepét 
is betöltötte.

A szokásos, általánosnak mondható szakmai té
mákon túl a gáztervezõ és szerelõ vállalkozások 
számára is voltak fontos elõadások, felvetések, 
amelyeket érdemes megosztanunk két résztvevõ 
szakember elmondása alapján. – A konferencián 
is napirenden volt a kötelezõ mûszaki–biztonsági 
felülvizsgálatok kérdése, azonban egyértelmûen 
megállapítható, hogy a szolgáltatók addig, amíg 
nem látnak napvilágot a részletek, nem tudnak 
érdemben lépni – magyarázta Bayer Károly, a 
Gázközösség korábbi elnöke, aki szerint aggályos, 
hogy a szükséges szabályzat, rendelet hiányán 
túl a gázfogyasztó rendszerrel felszerelt ingat
lanok tulajdonosai és használói körében is több 
probléma merülhet majd fel a felelõsség és akár a 
technikai kérdések tekintetében (az interjúk után, 
közvetlenül lapzárta elõtt jelent meg a témával 
kapcsolatos miniszteri rendelet, amelyrõl a 8. ol-
dalon adunk tájékoztatást).

A rendezvény egyik elõadásában Salzinger 
György, a Magyar Bányászati és Földtani Hivatal 
fõosztályvezetõje górcsõ alá vette az elfogadott új 
mûszaki–biztonsági irányítási rendszert. Mint azt 
Bayer Károly hangsúlyozta, az elõadó szakember vé
gigkísérte a folyamatot, egészen a részletekig kiele
mezve, mely nagyon hasznosnak bizonyult.

– A jogszabályi változások kapcsán az új 
GMBSZben a telekhatáron belüli szerelé
sek mûszaki–biztonsági feltételei új elemekkel 
is bõvültek – utalt egy másik elõadásra Bayer 
Károly. – Egyik legfontosabb az egyszerûsített 
gázkészülékcserérõl szól, amely arról rendelkezik, 
hogy a következõkben terv nélkül, gyorsan lehes
sen végrehajtani a feladatot. Különösen fontos 
ez a tél közeledtével. – Ezt kiegészítve Gyárfás 
Attila, a Magyar Épületgépészek Szövetségének 
ügyvezetõ elnöke hozzátette, a téma elõadója, 
Molnár Károly, az ÉGÁZDÉGÁZ mûszaki igaz
gatója reálisan mutatta be az építési, épület
gépészeti és a kéményseprésre vonatkozó sza
bályok harmóniájának hiányát, valamint adott 

esetben részbeni ellentmondásait. – Sajnálatos, 
hogy nincsen a szakmai érvekre fogadókészség, 
a politika önálló pályát fut be ezen a területen  
– mondta Gyárfás Attila, aki szerint az is nehezen 
fogadható el, hogy a kéményseprõk mûködésével 
kapcsolatos szabályzatokat, mivel a téma a Bel
ügyminisztériumhoz tartozik, sokszor nem egyez
tetik össze a gázipari szabályozással.

Bayer Károly ezzel együtt hangsúlyozta, öröm
mel tapasztalja, hogy azért a két szakma elkezd
te elismerni egymást, ez a konszolidáció pedig 
elõnyös lehet a gázipari szakma számára is, 
azonban az még kérdés, pontosan mik lehetnek 
a jövõben az együttmûködési lehetõségek. Ezen 
a területen a két szakma közötti egyeztetések 
kapcsán sok még a teendõ.

n

Nemzetközi  
gázkonferencián  
a hazai gondokról is

Bayer Károly

Gyárfás Attila

Új szabályozás  
a felülvizsgálatra
Megjelent a mûszaki–biztonsági felülvizsgá-
latáról szóló 19/2012-es rendelet módosítá-
sa, az 51/2013. (XI. 18.) NGM-rendelet a Ma-
gyar Közlöny 2013. évi 190. számában.
Néhány lényeges újdonság: Az egyetemes szolgál
tatásra jogosult felhasználó a felülvizsgálatot – né
hány kivételtõl eltekintve – a gázmérõ hite lesítéssel 
(cserével) egyidejûleg köteles elvégeztetni. Ameny
nyiben a felhasználó az esedékes mérõcsere elõtti 
10 éven belül már elvégeztette a felülvizsgálatot, 
akkor mentesül az újbóli kötelezettsége alól.

A felülvizsgálatot az illetékes földgázelosztói 
engedélyestõl kell megrendelni. Változás: a fe
lülvizsgálat nem 5, hanem 10 évente esedékes.

Az egyetemes szolgáltatásra nem jogosult fel
használó a felhasználói berendezést továbbra is 
az üzembehelyezést vagy az elsõ felülvizsgála
tot követõen 5 évente, a csatlakozó vezetéket 10 
évente köteles felülvizsgáltatni.

Az 1981. elõtt vagy ismeretlen idõpontban 
üzembe helyezett csatalakozóvezeték vagy fel
használói berendezés felülvizsgálatát az ingatlan
tulajdonos köteles 2013. december 31ig megren
delni a földgázelosztói engedélyesnél.

A felülvizsgálatot a földgázelosztó köteles 
2014. szeptember 30ig köteles – felülvizsgálat
ra jogosult gázszerelõ „útján” – elvégezni.

A felülvizsgálat során feltárt hibák kijavítását 
az ingatlantulajdonos köteles 2015. szeptember 
30ig elvégeztetni.

Változás: Az 1981. január 1je óta üzembe he
lyezett felhasználói berendezéseket – egyetemes 
szolgáltatásra jogosultak körében – tehát csak 
valamikor 10 éven belül kell elõször felülvizsgálni.

A társasházak csatlakozóvezetékeit a hasz
nálatbavételi engedélytõl vagy a csatlakozóveze
ték cseréjétõl számított 10 éven belül kell elõször, 
majd ezt követõen 10 évente felülvizsgáltatni.  
A társasházakban található helyiségekben üzem
be helyezett felhasználói berendezések felülvizs
gálata a csatlakozóvezetékek felülvizsgálatával 
együtt esedékes. (Tehát csak 10 évente.)

A felülvizsgálatot a földgázelosztónál kell 
megrendelni, a földgázelosztó a felülvizsgálatot 
a megrendeléstõl számított egy éven belül köte
les – felülvizsgálatra jogosult gázszerelõ „útján” 
– elvégezni. A feltárt hibák egy éven belüli kijaví
tása a társasház kötelessége.

Gyárfás Attila ügyvezetõ elnök,  
MÉGSZ


